

第 23 届国际城市语言学会年会 一号通知

第 23 届国际城市语言学会年会（The 23rd Annual Conference of the International Association of Urban Language Studies）拟于 2026 年 8 月 22 日至 25 日在泰国塔亚武里皇家理工大学召开。会议由塔亚武里皇家理工大学、国际城市语言学会（IAULS）与南京大学中国语言战略中心共同主办。诚挚邀请各位学者踊跃投稿，拨冗参会。

一、会议主题

当前全球城市化进程持续深化，城市更新正从物质空间改造向文化生态重构转型。历史文脉的延续、多元社群的包容、数字技术的融合，共同构成了当代城市语言文明建设的新语境。有鉴于此，本届会议主题设为“城市形态更新与语言文明进步”，旨在促进城市规划、语言学、文化遗产、社会学等领域的交叉对话，探索城市空间重构与语言文化保护协调发展的创新路径，为构建具有文化辨识度、社会包容性与数字智能性的现代城市语言环境提供理论支撑与实践方案。会议欢迎针对上述主题和其他城市语言研究议题的投稿，包括但不限于以下议题：

- （1）语言、文化与可持续发展
- （2）城市更新中的语言变异与社会变迁
- （3）城市公共空间的多语服务与包容性设计
- （4）城市空间重构中的语言接触与多语生态
- （5）城市更新中新移民的语言适应与空间融入
- （6）数字技术在城市语言景观中的应用
- （7）公共文化空间更新与青少年语言教育
- （8）城市更新中的无障碍语言环境建设
- （9）城市更新中的地方语言叙事与城市品牌传播
- （10）历史街区更新中的方言文化保护

二、会议时间及地点

时间：2026 年 8 月 22 日至 25 日

地点：泰国塔亚武里皇家理工大学

（泰国巴吞他尼府塔亚武里市 <https://rmutt.ac.th>）

三、投稿要求

有意参会者需提交论文摘要，具体要求如下：

- （1）摘要：包含论文题目、正文、关键词及参考文献。不出现作者任何个人信息。

- (2) 语言：中文、英文或日文。
- (3) 字数：中文 600 字，英文 500 字，日文 800 字(字数限制包含题目、正文和关键词)。摘要中不包含图表，参考文献不超过 5 项。
- (4) 摘要递交 PDF 版，文件名称：论文题目的前五个字.pdf，如：XXXXX.pdf。
- (5) 摘要以附件形式发送至邮箱 uls2026@163.com；邮件标题：ABSTRACT_ULS23；邮件正文包含：作者姓名、职称、单位名称、论文题目以及信箱地址。

四、重要时间节点

- 1、摘要投稿日期：2026 年 2 月 15 日—2026 年 3 月 31 日 23 时 59 分（北京时间）。
- 2、录用通知、参会邀请函发放日期：2026 年 4 月 25 日。

五、青年学者优秀论文奖

本次会议设立青年学者优秀论文奖。拟申报参评的学者须提交论文全文以供评审。

申报条件：

本学会会员，年龄在 40 周岁及以下（1986 年 1 月 1 日（含）以后出生）。

申报截止时间：

2026 年 3 月 31 日 23 时 59 分（北京时间）

六、会议费用

会务费：非 IAULS 学会会员会务费为 5400 泰铢（约 1200 元人民币），IAULS 学会会员会务费为 2700 泰铢（约 600 元人民币），差旅费等其他费用自理。非会员在收到摘要录用通知后 30 日内申请加入国际城市语言学会可享受会员待遇。

七、会议联系方式

学会网址：<https://www.iauls.com>；在线投稿信箱 uls2026@163.com

塔亚武里皇家理工大学（RMUTT）

国际城市语言学会（IAULS）

南京大学中国语言战略中心（CCLASS）

2026 年 2 月 8 日

The 23rd Annual Conference of the International Association of Urban Language Studies

Notice No. 1

The **23rd Annual Conference of the International Association of Urban Language Studies (IAULS)** is scheduled to be held from **August 22 to 25, 2026** at Rajamangala University of Technology Thanyaburi, Thailand. The conference is jointly organized by Rajamangala University of Technology Thanyaburi (RMUTT), the International Association of Urban Language Studies (IAULS) and Center for Chinese Language and Strategic Studies (CCLASS) of Nanjing University. Scholars are cordially invited to **contribute their research** and participate in the conference.

I Conference theme

As globalization continues to deepen, urban renewal is shifting from physical space transformation to the reconstruction of cultural ecosystems. The continuity of historical context, the inclusion of diverse communities, and the integration of digital technology collectively form a new framework for the development of contemporary urban linguistic civilization. In light of this, the conference theme is set as "Urban Morphological Renewal and the Advancement of Linguistic Civilization." It aims to foster interdisciplinary dialogue across fields such as urban planning, linguistics, cultural heritage, and sociology, exploring innovative pathways for the coordinated development of urban spatial reconstruction and linguistic-cultural preservation. The conference seeks to provide theoretical support and practical solutions for building a modern urban linguistic environment characterized by cultural distinctiveness, social inclusivity, and digital intelligence. Submissions related to the aforementioned theme and other topics in urban linguistics are warmly welcomed, including but not limited to the following areas:

- (1) Language, Culture and Sustainable development
- (2) Language Variation and Social Change in Urban Renewal
- (3) Multilingual Services and Inclusive Design in Urban Public Spaces
- (4) Language Contact and Multilingual Ecology in Urban Spatial Reconstruction
- (5) Language Adaptation and Spatial Integration of New Immigrants in Urban Renewal
- (6) Application of Digital Technology in Urban Linguistic Landscapes
- (7) Renewal of Public Cultural Spaces and Youth Language Education
- (8) Construction of Barrier-Free Linguistic Environments in Urban Renewal
- (9) Local Language Narratives and Urban Brand Communication in Urban Renewal
- (10) Preservation of Dialect Culture in the Renewal of Historical Districts

II Date and Venue

Date: August 22–25, 2026

Venue: Rajamangala University of Technology Thanyaburi

No. 39, Moo 1, Rangsit–Nakhon Nayok Road,

Klong Luang, Thanyaburi, Pathum Thani 12110, Thailand

Website: <https://rmutt.ac.th>

III Submission Requirements

Participants are required to submit an abstract of their paper, with the following specifications:

1. The abstract should include the paper title, main body of the abstract, keywords, and references.
2. Language: Chinese, English, or Japanese.
3. Word count: 600 characters for Chinese, 500 words for English, and 800 characters for

Japanese (the word limit includes the title, main body, and keywords, but does not include references).

The abstract should not contain any charts or graphs, and the references should not exceed five items.

4. The abstract should be submitted in PDF format, with the file name being the first five words of the paper title: XXXXX.pdf; no personal information should appear in the file.

5. The abstract should be sent as an attachment to your email to the designated email address **uls2026@163.com**. The email subject line should read “**ABSTRACT_ULS23**”. The email body should include the author’s name, title, affiliation, paper title, and email address.

IV Important dates

1. Abstract Submission: February 15, 2026 (opens) – March 31, 2026, 23:59 (Beijing Time)
2. Notification of Acceptance and Issuance of Invitation Letters: April 25, 2026

V. Outstanding Paper Award for Young Scholars

The conference will offer an **Outstanding Paper Award for Young Scholars**. Authors who wish to be considered for this award are required to submit the full text of their papers for evaluation.

Eligibility Criteria: Association members aged 40 or below (born on or after January 1, 1986).

Submission Deadline: March 31, 2026, 23:59 (Beijing Time)

VI Conference registration fees

Registration fee: 5,400 THB (approx. USD 180) for non-members; 2,700 THB (approx. USD 90) for IAULS members. Travel and other expenses are the responsibility of participants. Non-members who

apply for membership in the **International Association of Urban Language Studies (IAULS)** within **30 days of receiving the abstract acceptance notification** are eligible for the member registration rate.

VII Conference Contacts

IAULS Website: <https://www.iauls.com>

Conference E-mail: uls2026@163.com

Rajamangala University of Technology Thanyaburi (RMUTT)
The International Association of Urban Language Studies (IAULS)
Center for Chinese Language and Strategic Studies (CCLASS), Nanjing University

February 8, 2026

国際都市言語学会第23回年次大会

第1次案内

国際都市言語学会の第23回年次大会（The 23rd Annual Conference of the International Association of Urban Language Studies）は、2026年8月22日から25日にかけて、タイ王国のラジャマンガラ工科大学タンヤブリ校で開催されます。本大会は、ラジャマンガラ工科大学タンヤブリ校と国際都市言語学会（IAULS）および南京大学中国言語戦略センターによる共催となります。皆様の積極的なご応募をお待ちしております。

I 大会テーマ

グローバルな都市化が持続的に深化する中で、都市再生は物質的空間の改修から文化的・社会的環境の再構築へと転換しています。歴史的な文脈の継承、多様なコミュニティの包容、デジタル技術の統合は、現代都市の言語文化の構築における新たな文脈を共に形成しています。こうした状況を踏まえ、本大会のテーマを「都市形態の再構築と言語文明の発展」と設定し、都市計画、言語学、文化遺産、社会学などの分野間の学際的な対話を促進し、都市空間の再構築と言語文化保護の調和的な発展に向けた革新的な道筋を探究し、文化的独自性、社会的包摂性、そしてデジタル技術対応力を備えた現代都市の言語環境を構築するための理論的基盤と実践的アプローチを提供することを目指しています。本大会では、上記のテーマに加え、以下を含むその他の都市言語研究トピックに関する投稿を歓迎します。

- (1) 言語、文化と持続的な開発
- (2) 都市再整備に伴う言語変異と社会変化
- (3) 都市公共空間における多言語サービスと包摂的デザイン
- (4) 都市空間の再構築における言語接触と多言語生態
- (5) 都市再整備における新移民の言語適応と空間への順応
- (6) 都市の言語景観におけるデジタル技術の応用
- (7) 公共文化空間の再整備と青少年の言語教育
- (8) 都市再整備におけるバリアフリーな言語環境の整備
- (9) 都市再整備における地域言語による語りと都市ブランドの発信
- (10) 歴史的街区の再整備における方言文化の保護

II 開催日時・場所

1. 日時：2026年8月22日（金）～25日（月）
2. 場所：タイ王国ラジャマンガラ工科大学タンヤブリ校

(<https://rmutt.ac.th>)

III 応募方法

参加希望者は、発表要旨の提出が必要です。具体的な要件は以下のとおりです。

(1) 要旨には、タイトル、本文、キーワード、参考文献を含めてください。発表者の個人情報は記載しないでください。

(2) 言語は中国語、英語、日本語のいずれかです。

(3) 要旨の字数は、中国語 600 字以内、英語 500 ワード以内、日本語 800 字以内です。字数制限には、タイトル、本文、キーワードが含まれます。図表は含めず、参考文献は 5 件以内にしてください。

(4) 要旨は PDF 形式で提出してください。ファイル名は、論文タイトルの最初の 5 文字 (例: XXXXX.pdf) にしてください。

(5) 要旨は uls2026@163.com 宛てに添付ファイルで送付してください。メールの件名は「ABSTRACT_ULS23」とし、メール本文には、発表者名、所属・職名、発表タイトル、メールアドレスを記載してください。

IV 主要スケジュール

1. 募集期間：2026 年 2 月 15 日～2026 年 3 月 31 日 23 時 59 分（北京時間）
2. 採択通知書と招待状の発行：2026 年 4 月 25 日

V 若手研究者優秀論文賞

本大会では若手研究者優秀論文賞を設置しております。審査への応募を希望する研究者は、論文全文を提出してください。

応募条件：40 歳以下の本学会会員 [1986 年 1 月 1 日以降（同日を含む）に出生した者]

応募締切：2026 年 3 月 31 日 23 時 59 分（北京時間）

VI 参加費

本大会参加費は IAULS 非会員 5400 バーツ（日本円でおおよそ 22000 円）、IAULS 会員 2700 バーツ（日本円でおおよそ 11000 円）です。ただし、採択通知書を受け取ってから 30 日以内に国際都市言語学会に入会を申し込んだ非会員は、会員特典を享受できます。旅費等その他の費用は自己負担となります。

VII 連絡先

国際都市言語学会ウェブページ：<https://www.iauls.com>

投稿先：uls2026@163.com

ラジャマンガラ工科大学タンヤブリ校（RMUTT）

国際都市言語学会（IAULS）

南京大学中国言語戦略センター（CCALSS）

2026 年 2 月 8 日